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Inleiding
Elk kwartaal wordt een voortgangsrapportage uitgebracht over de stand van zaken van Agenda 2010 en
de projecten op Agenda 2010. Op verzoek van de Commissie BEM wordt deze kwartaalrapportage in alle
commissies geagendeerd.
De kwartaalrapportage bevat voor alle projecten een stand van zaken. Voor GS is er geen reden om ter
gelegenheid van de kwartaalrapportage aparte punten aan te kaarten. Bovendien is er nu parallel de
jaarlijkse herijking van Agenda 2010, waarin de voortgang op hoofdlijnen aan de orde is.

Wordt geagendeerd:
X ter kennisname

Bijlagen
Eerste kwartaalrapportage aan Provinciale Staten m.b.t. Agenda 2010 over het eerste kwartaal van 2004.
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Onderwerp 1ste kwartaalrapportage 2004

Geachte dames, heren,

In het eerste kwartaal lag het zwaartepunt van de activiteiten bij Agenda 2010 bij de afzonderlijke projecten.
Bijna in elk project gebeuren spannende dingen. Of het gaat om de aanloop naar het adopteren van een tweede,
nieuwe wijk in het kader van Nieuw Wonen, of de intensieve besprekingen en het inwinnen van adviezen om een
doorbraak te bewerkstelligen bij Hart van de Heuvelrug, of de avonden met belanghebbenden in het kader van
De Schammer, telkens wordt het beoogde project verder gebracht.
In deze kwartaalrapportage zal daarom de nadruk liggen op de voortgang van de afzonderlijke projecten.
In de Commissie Bestuur en Middelen is met u afgesproken, dat de kwartaalrapportages worden geagendeerd in
alle commissies, zodat in alle commissies de gelegenheid bestaat mee te spreken over de voortgang.

Algemeen
De interne organisatie rond Agenda 2010 is nu redelijk op orde. Het is een goede zaak dat, door de overstap op
een nieuw financieel systeem, de projectadministratie nu veel beter te voeren is. Daardoor kunnen de
inspanningen in de diensten ten behoeve van projecten op Agenda 2010 apart zichtbaar worden gemaakt en
tegelijk toegerekend worden aan het project waarvoor ze geleverd zijn. Ook zijn routines ingeburgerd waarbij
tussen projectleiders en lijnmanagers bevredigende afspraken worden gemaakt over de bijdragen die vanuit
diensten worden geleverd. Zo worden stap voor stap de voorwaarden gerealiseerd die voor projectmatig werken
noodzakelijk zijn.
De programmamanager heeft in het eerste kwartaal een interne evaluatie uitgevoerd op basis waarvan het
jaarlijkse herijkingsvoorstel aan Provinciale Staten wordt voorbereid. Deze herijking zal waarschijnlijk in
Provinciale Staten van 24 mei a.s. geagendeerd kunnen worden.

Nieuw wonen.
Het project Nieuw Wonen in Ondiep is nu in de ontwerpfase terechtgekomen. Vanuit de opgestelde visie zijn
partijen nu aan het werk om de ideeën verder uit te werken en concreet te maken. Dit alles moet eind 2004
resulteren in een concreet uitvoeringsplan waarin staat wat er in de wijk moet gebeuren om de wijk geschikt te
maken voor alle leeftijden en verschillende leefstijlen.
Belangrijke projectdoelstelling is het leren van het project in Ondiep. Komend kwartaal start de uitvoering van
dit leertraject. De leerpunten van het project worden vertaald in verhalen die op verschillende manieren
toegankelijk zijn via een website.
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Met de aanstelling van een tweede projectleider voor de nieuwe wijk in Veenendaal kan in het tweede kwartaal
dit (deel)project ook van start. Beide projecten, Ondiep en Veenendaal, fungeren onder de paraplu van Nieuw
Wonen, maar worden ontwikkeld als een op zich zelf staand project: de wijk verschilt, het relatienetwerk is
geheel anders, de planning en de projectdoelen verschillen. Waar dat mogelijk is zullen onderlinge leereffecten
worden doorgegeven.

Hart van de Heuvelrug.
In het tweede kwartaal moeten belangrijke beslissingen worden genomen en het eerste kwartaal stond in het
teken van de voorbereidingen daarvan.
Er komt een uitgewerkt voorstel voor een raamcontract met de gemeenten Soest en Zeist. Bespreking op
ambtelijk en bestuurlijk niveau door de partijen in april. Tevens start overleg van de regio met het Rijk in tweede
helft april. Er ligt een ambitieuze planning om in het Bestuurlijk Platform op 11 mei a.s. een uitgewerkt voorstel
voor een raamcontract en een “clusterovereenkomst” te kunnen behandelen en als ontwerp vast te stellen. Als
datum voor ondertekenen is 29 juni a.s. gereserveerd. Dat lijkt goed haalbaar voor het raamcontract; voor de
clusterovereenkomst moet nog veel werk worden verzet en moet worden onderhandeld door partijen als gevolg
waarvan een latere afronding waarschijnlijk is.
Afronding van het onderzoek naar de optimale locatie en dimensionering van het ecoduct Amersfoortsestraat
wordt begin april verwacht; op 19 april a.s. start van de bestemmingsplanprocedure door Soest in samenwerking
met de provincie.
Start van de ontwikkeling van de toekomstvisie voor vliegbasis Soesterberg, met als eerste stap de opstelling van
het plan van aanpak (gereed in juni 2004), is eveneens in het tweede kwartaal. Die visie zou er eind 2004 moeten
zijn.

Ureka! Utrechtse poort tot kennis.
Door de stuurgroep is een voorkeursmodel collectief bibliotheeknetwerk vastgesteld. De ontwikkeling van een
sociaal plan is gestart in januari jl.
De procesondersteuning van de regionale bibliotheken kon starten, nadat in januari jl. in de commissie ZCW een
voorstel was vastgesteld. Tevens is een globaal inrichtingsmodel voor de serviceorganisatie opgeleverd.
Op basis van in december vastgestelde voorkeursscenario is gestart met het opstellen van een Programma van
Eisen voor ICT in het bibliotheekwerk. Daarnaast werd projectondersteuning geleverd aan gemeenten,
respectievelijk bibliotheken bij de ontwikkeling multifunctionele bibliotheekgebouwen, waarbij een Programma
van Eisen per locatie is opgesteld.

In het tweede kwartaal lopen deze activiteiten door. Bij nader inzien is besloten om het virtuele
consumentenloket uit te stellen tot 2005.

Vrede van Utrecht 2013.
Beide colleges (GS en B en W van Utrecht) hebben inmiddels ingestemd met het plan van aanpak voor het
project en het uitvoeringsprogramma voor 2004. Provincie en gemeente zullen in principe op 50/50 basis
zorgdragen voor de voorbereiding(skosten) en de uitvoering(skosten) van het project.
Ook is besloten om de begroting van het project Vrede van Utrecht voor het jaar 2005 op te hogen in verband
met het eerdere besluit van het college van GS om een provinciale bijdrage te leveren in de dekking van het
tekort van het evenement WK Jeugdvoetbal en om het risico van dit evenement  te dekken uit de middelen
Agenda 2010 algemeen.
De provinciale besluitvorming heeft - na de besluitvorming door GS in oktober 2003 - langer geduurd dan was
voorzien. Op 26 januari 2004 heeft de  Commissie ZCW ingestemd met het Plan van Aanpak, de begroting voor
2004 tot en met 2006 en het uitvoeringsprogramma voor 2004.

Inmiddels zijn de nodige voorbereidingen getroffen om  – ten behoeve van de uitvoering van het programma
2004 – een werkorganisatie in te richten; deze tijdelijke werkorganisatie vormt de basis voor de inrichting van de
definitieve werkorganisatie voor de periode na 2004. De provincie zal optreden als “kassier” en zal de
gemeenschappelijke financiële administratie van het project verzorgen. De afspraken tussen provincie en
gemeente worden vastgelegd in een intentieverklaring en een bijbehorend uitvoeringsconvenant, dat in april
2004 getekend wordt. Ook zal de pers dan uitgebreid geïnformeerd worden over het project Vrede van Utrecht.
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Toezegging om deel te nemen aan het programma is inmiddels verkregen van de kant van de universiteit, de
Hogeschool, kunstinstellingen en de Kamer van Koophandel. Er bestaat een grote bereidheid om – op basis van
de geformuleerde doelstellingen voor het project – zaken te kunnen doen en een overeenkomst met meerdere
partijen tot stand te brengen. De externe verkenningen worden op dit moment geïntensiveerd om tot concrete
afspraken te komen.

De uitvoering van het projectenprogramma 2004 is in volle gang; op dit moment vindt een actualisering van het
programma plaats. Ook is gestart met de voorbereiding van het investerings- en projectenprogramma 2005. Dit
wordt voorbereid op basis van de besprekingen met externe partners over de aanscherping van de doelstellingen
en het benoemen van thema’s voor de komende jaren.

De Schammer.
Financieel: er zijn vier mogelijke investeerders, respectievelijk beheerders geïdentificeerd; gezien de beperkte
omvang van het gebied en de harde randvoorwaarden was deze geringe opbrengst te verwachten; een actieplan
voor subsidies is in afronding.
De informatieavonden op 27 en 28 januari jl. en de workshop op 18 februari jl. zijn buitengewoon     positief
verlopen. Uitkomst: er is draagvlak voor een niet-intensieve recreatieve voorziening; er is geen draagvlak voor
plaatsing van de hockeyvelden in de Schammerpolder; er is zorg over de sociale veiligheid en de
verkeersaantrekkende werking.
Afstemming met andere projecten heeft geleid tot gezamenlijke subsidieaanvragen in het kader van BIRK en
indiening van een verzoek om Europese subsidie uit de “D2”.
Op onderdelen is de planvorming bijgesteld met de plannen voor Bloeidaal en de Ecologische
Verbindingszone Valleikanaal Amersfoort.
Alle informatie wordt samengebracht in één Plan De Schammer waarin opgenomen welke functies op welke
plek in De Schammer mogelijk zijn met een onderliggende exploitatie.
Een belangrijke mijlpaal is, dat in de stuurgroepvergadering van 16 maart  jl. een principebesluit is genomen
over twee doorgangen van de A28: een fietstunnel bij het Valleikanaal en een voetgangersbrug bij de
Barneveldsebeek. Tevens werd overeenstemming bereikt over een gefaseerde aanpak, waarbij de tunnel als
eerste wordt voorbereid. Dit is een mijlpaal in het project temeer, omdat er overeenstemming is bereikt over de
financiële dekking voor de tunnel. De provincie betaalt de helft; de andere helft wordt door Amersfoort en
Leusden betaald in een verhouding van driekwart en een kwart. Het onderdeel tunnel wordt uitgewerkt tot een
Voorontwerp dat voor de zomer voorgelegd wordt aan ons college en de B&W's van Amersfoort en Leusden.

Het Plan De Schammer staat geagendeerd voor de volgende stuurgroepvergadering van eind april. Het is een
tweede go or no go-moment. Verder staat het Voorontwerp voor de tunnel onder de A28 bij het Valleikanaal op
de rol.

Bezoekerscentrum in Fort bij Vechten.
Het afgelopen kwartaal is er veel helderheid gekomen in de bestuurlijke context waarin het project wordt
ontwikkeld. Het Rijk heeft de “enveloppes” van de Nieuwe Hollandse Waterlinie toegedeeld aan de provincies
en zich gegeven op medefinanciering voor de ontwikkeling van de projecten in die enveloppes.
In verband hiermee wordt de enveloppecommissie Rijnauwen-Vechten ingesteld, die relevant is voor het project.
Voor het project zelf wordt een externe projectgroep ingesteld.
Daarnaast zal sprake zijn van het organiseren van de projectomgeving door vanuit de enveloppecommissie een
projectgroep Gebiedsvisie in te stellen waarbinnen, gefinancierd met geld vanuit het stimuleringsfonds voor de
architectuur, een plan van aanpak voor het waterliniegebied gemaakt wordt.
De Dienst Landelijk Gebied wordt ingeschakeld voor een inventarisatie van alle plannen die voor het
enveloppegebied bestaan.
De discussie over de vraag of het Provinciaal Archeologisch Informatiecentrum gekoppeld moet blijven aan het
Liniecentrum in Fort bij Vechten is nog gaande. De uitkomst daarvan zal tot gevolg hebben dat zo’n centrum
juist wel of niet medeontwikkeld moet worden. Deze uitkomst staat op zichzelf.

Voor het komende kwartaal staan de volgende acties gepland:
• Het ontwikkelen van een gemeenschappelijke gebiedsvisie.
• Nadere uitwerking van de ontsluiting van Fort bij Vechten.
• Start van het project Vleermuizen en van het project Limes/Castellum Fectio.
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• Formuleren van een gemeenschappelijk programma van eisen.
• Offertes vragen van ingenieursbureaus voor de voorbereiding van de uitvoering.

Stichtse Lustwarande.
Het project Stichtse Lustwarande is bijgesteld, om ervoor te zorgen dat met een haalbare planning daadwerkelijk
resultaten kunnen worden behaald. Het aantal wensen was namelijk groot en het financieel beslag daarvan
eveneens. Daarom is over de uitkomst van deze bijgestelde projectopzet de informatie hierna wat uitgebreider
dan gebruikelijk:

Met betrekking tot de organisatorische aanpak, is het de bedoeling als volgt te werk te gaan:
- Bestuurlijk platform, met daarin bestuurlijke vertegenwoordigers van de betrokken gemeenten (De Bilt,

Zeist, Driebergen, Doorn, Leersum, Amerongen en Rhenen), de terreinbeherende instanties
(Staatsbosbeheer, Utrechts Landschap, Utrechts Particulier grondbezit) en het overlegorgaan Nationaal
Park Utrechtse Heuvelrug.

- Ambtelijke werkgroep, met daarin de ambtelijke vertegenwoordigers van bovengenoemde organisaties.
- Interne werkgroep, met daarin vertegenwoordigers van alle betrokken beleidssectoren binnen de

provincie.

Met betrekking tot de resultaten die met het project bereikt moeten worden kan nu het volgende gezegd worden.
Inhoudelijk gezien zijn twee belangrijke producten gereed gekomen:
- Het Identiteitsonderzoek waarin de (landschappelijke en cultuurhistorische) kenmerken van de Stichtse

Lustwarande worden uiteengerafeld en ontwerpmogelijkheden worden geschetst voor eventuele
ruimtelijke ontwikkelingen in het gebied.

- De Visie op de Stichtse Lustwarande, die dieper ingaat op een streefbeeld voor de langere termijn voor
het gebied.

Aan de hand van bovenstaande producten, die ook al in het bestuurlijk platform aan bod zijn geweest, wordt het
mogelijk uitvoeringsprojecten te gaan selecteren die onder de vlag van het project Stichtse Lustwarande zullen
worden opgepakt.

Bij elk project is de communicatie van groot belang.
Het communicatietraject is net in gang gezet, in eerste instantie gericht op de meest nabij betrokkenen
(provinciemedewerkers, ambtelijk betrokkenen externe partijen). Het doel van het communicatietraject is om de
(streef)beelden die zijn neergelegd in Identiteitsonderzoek en Visie breed te delen, zodat het “tussen de oren en in
het hart“ komt. Uiteindelijk willen we bereiken dat iedereen die (bouw)plannen of projecten wil uitvoeren in het
gebied van de Stichtse Lustwarande, zich op zijn minst bewust is dat het hier om een bijzonder gebied gaat en bij
zijn plannenmakerij oog houdt voor dit bijzondere karakter.

Voor de korte termijn (2004) staan twee uitvoeringsprojecten op de rol:
- Aankleding van de Utrechtseweg in Zeist (samen met de gemeente), passend in het “Stichtse” karakter.
- Aanleg van drie faunapassages onder de provinciale weg.
Via het bestuurlijk platform is aan de betrokken partijen gevraagd na te denken over zinvolle projecten voor de
lange termijn. In ieder geval wordt de aanleg van het ecoduct bij Elst en de aanleg van vijf faunavoorzieningen
opgenomen in het lange termijn programma.
Het is de bedoeling dat de uitvoeringsprojecten ook een duidelijke communicatiefunctie krijgen, in de trant van;
“kijk eens, zo kan het ook”.

Veenweide.
Het Agenda 2010 project Veenweide beoogt onder andere een experiment met collectieve groenblauwe diensten
(investeren in natuur en landschap van het veenweidegebied) te realiseren, mede op uitnodiging van de Minister
voor LNV. Het project is onderdeel van een fundamentele discussie over de toekomst van het Veenweidegebied
in West Nederland. Er wordt momenteel een pas op de plaats gemaakt voor wat betreft het Agenda 2010 project
in verband met twee fundamentele vragen:
- We kunnen via het Agenda 2010 programma gaan investeren in de kwaliteit van natuur en landschap en dat

levert een belangrijke meerwaarde voor de Utrechtse (stedelijke) samenleving en als neveneffect een kleine
bijdrage aan het inkomen van de agrarische sector. Maar de vraag is hoe wij tegen de toekomst van het
grondgebruik van het gebied aankijken en of deze investering dan wel op zijn plaats is.
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- Als we deze investering dan al gaan doen - omdat wij denken dat het toekomstgericht is - dan kunnen we het
onderhoud en beheer van natuur en landschap slechts over een beperkte periode vergoeden en wie neemt het
over voor de periode na het A 2010 project?

Beide vragen staan pregnant op de agenda voor de bestuurlijke conferentie over de westelijke
veenweidegebieden met onder andere de Minister van LNV op 23 juni a.s.. Daarom is het de bedoeling om voor
dit Agenda 2010 project tijdens deze bestuurlijke conferentie gezaghebbende uitspraken te doen en van andere
overheden te ontlokken over de toekomst van het landgebruik. Als dan blijkt dat iedereen ervan uitgaat dat  voor
grote delen de melkveehouderij het meest voorkomende landgebruik blijft in de komende decennia, dan dringen
we er bij de andere overheden - en met name het Rijk - op aan dat zij gezamenlijk in de toekomst een
financiering mogelijk maken van een stelsel van collectieve groenblauwe diensten. Indien de overheden zich in
juni hier positief over uitlaten, maakt dat de weg vrij om vanaf 1 juli in Utrecht in het Veenweidegebied
voorstellen voor maatregelen te gaan verwerven voor investeringen in natuur en landschap in dit
cultuurlandschap om vervolgend deze maatregelen - na selectie - te gaan financieren samen met de andere
overheden. Ondertussen stellen we voor om dit voorjaar een drietal kleinere natuur- en landschapsmaatregelen
mogelijk te maken in het gebied
om in ieder geval alvast de schop in de grond te zetten.
Enerzijds wordt nu het Agenda 2010 project geremd door de landelijke discussie over de toekomst van het
westelijk veenweidegebied. Anderzijds is het project instrumenteel om deze discussie op scherp te zetten en
draagt het belangrijk bij aan uitvoeringsgerichte besluitvorming hierover.

Wandelen in Utrecht.
Dit project gaat het tweede uitvoeringsjaar in.
In het eerste kwartaal zijn alle projectplannen voor wandelroutes getoetst die zijn ingediend door partijen uit het
veld voor het uitvoeringsprogramma 2004, om te bezien of de provincie  wel of niet wil participeren in de
realisatie van deze projecten. Het resultaat is een uitvoeringsprogramma voor 2004 waarin 23 projecten zijn
opgenomen. Deze wandelroutes zullen bij voorkeur in 2004 gerealiseerd worden, en in elk geval voor 1 juli 2005
gereed zijn.
Daarnaast is er een Productboek gemaakt, waarin eindresultaat van het project Het Utrechts Wandelnetwerk is
omschreven.
In het tweede kwartaal zal gewerkt worden aan het afronden van het marketing- en promotieplan voor het
Utrechts Wandelnetwerk en zal een begin worden gemaakt met het beantwoorden van het belangrijke vraagstuk:
"Hoe zorgen we dat hetgeen dat we nu realiseren, over 10 jaar niet meer aanwezig is", ofwel de vraag hoe gaan
we de duurzame instandhouding van het netwerk regelen?

Op de fiets!
Na personele wisselingen heeft het project Op de fiets in het najaar van 2003 een herstart gemaakt. Dat begint nu
zijn vruchten af te leveren. Na de realisering van het kleiner project fietspad Beukenburgerlaan/ Leyensepad zal
binnenkort een belangrijke kredietaanvraag voor de verbreding van het fietspad aan het Valleikanaal aan ons
worden voorgelegd. Bij goedkeuring is het streven om de verbreding van dit fietspad nog dit jaar te realiseren.

Daarnaast zijn er bij  verschillende andere deelprojecten vorderingen gemaakt. Veel deelprojecten van de fiets
verkeren nu in het stadium dat afspraken gemaakt moeten worden over ieders rol en verantwoordelijkheid; met
name betreft dat de taakverdeling binnen het BRU-gebied.

De verwachting is dat er in het komende half jaar een beslissing zal vallen over het project de Eembrug en het
fietspad Uithof-Zeist. Deze projecten zijn alleen relaiseerbaar als alle betrokken partijen overeenstemming
hebben bereikt. De uitkomst kan overigens ook zijn dat projecten komen te vervallen, omdat realisering niet
haalbaar is.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Utrecht,
Voorzitter,

Secretaris,


